
P R O T O K Ó Ł  Nr XI/2011 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 26 października 2011 roku 
 
 
Stan radnych ................................................... 15 
Obecnych na sesji .......................................... 15 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                     
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych 
uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
� Pana Roberta Rzeźnika – Komendanta Powiatowego Policji 
� Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy 
� Pana Kazimierza Lechickiego – Zastępcę Wójta Gminy 
� Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 
� Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 
� Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
� Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego UG 
� Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej – Radnego Rady Powiatu 

� Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty UG 

� Panią Irenę Stołowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy 

� Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie 

 
Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono.  
Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie. 
 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
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Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 
obrad podany był w zaproszeniach na sesję. Innych propozycji nie było. 
 
W głosowaniu jawnym radni porządek obrad przyjęli jednogłośnie,                               
a przedstawia się on następująco: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Interpelacje radnych 
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy                    

z prac w okresie między sesjami 
6. „Czas dla Samorządów” 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 

z uwzględnieniem wyników sprawdzianu szkolnego i egzaminu 
gimnazjalnego 

8. Sprawozdanie z wdrożenia reformy oświaty na terenie Gminy 
9. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Białogardzie 

10. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I-sze półrocze 2011 roku 
11. D y s k u s j a 
12. Podjęcie uchwał: 

� w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2011 
� w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Białogardzie na 

kadencję 2012-2015 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
14. Wolne wnioski 
15. Z a k o ń c z e n i e 
 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 
 
Radny Pan Andrzej Żubert po raz kolejny zgłasza problem wysokiego stanu 
wody na jeziorze Świdwinek. Dopatruje się, że głównym powodem istniejącej 
sytuacji są zastoiny wody na przyległych polach. Rolnicy mają problem z 
uprawami. Domaga się obniżenia lustra wody przez właściciela bądź 
dzierżawcę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Pana 
Wójta, aby w imieniu Gminy wysłać podziękowanie do zaprzyjaźnionej 
Niemieckiej Gminy Sanitz za bardzo gościnne przyjęcie naszej 42 osobowej 
delegacji. 
 
Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 
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GMINY I WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

 
Pan Dariusz Gos – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja w okresie 
między sesjami nie odbyła żadnego posiedzenia. 
 
Pani Justyna Twardys – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, 
Sportu i Etyki Radnych. Komisja w okresie międzysesyjnym analizowała 
przygotowane przez Referat Oświaty materiały dotyczące reorganizacji sieci 
szkół, pracy szkół oraz wyników nauczania. Omówiono również działalność 
Gminnej Hali Sportowej za I-sze półrocze 2011 roku. 
 
Pan Łukasz Pugacz – Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju 
Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej – W okresie 
między sesjami Komisja odbyła dwa posiedzenia. Na pierwszym dokonano 
podziału środków z funduszu alkoholowego.  
W drugim posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani 
Krystyna Michalska, która przedstawiła sytuację na rynku pracy w gminie 
Świdwin oraz powiecie świdwińskim. 
Pani Kazimiera Seżysko – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
przedstawiła informację z wykonania budżetu Ośrodka za III kwartał 2011 roku 
oraz przedstawiła największe problemy z jakimi boryka się Ośrodek. 
Informację z wykonania budżetu Gminy za I-sze półrocze 2011 roku 
przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Pan Andrzej Żubert – Komisja 
spotkała się jeden raz, gdzie omawiana była działalność Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 
 
Sprawozdanie z działalności Urzędu w okresie między sesjami złożył Wójt 
Gminy Pan Zdzisław Pawelec. 
 
Budowa kanalizacji sanitarnej grawitacyjno-ciśnieniowej w Bierzwnicy, 
Lekowie i Oparznie, gmina Świdwin 
 

W dniu 24.06.2011 podpisana została umowa wykonawcą PRO ENVIRO  
Golczyk, Siwiec  Sp. J.  ul. Połczyńska 19, 78-300 Świdwin na realizacje 
zadania pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej grawitacyjno-ciśnieniowej                 
w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie, gmina Świdwin” ze środków Unii 
Europejskiej w ramach działania „Podstawowe usługi dla gospodarki                       
i ludności wiejskiej” Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-
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2013”. Całkowita wartość inwestycji po przetargu wyniesie netto 
1.339.823,51 zł. brutto 1.647.982,91zł.  Gmina Świdwin uzyskała 
dofinansowanie z funduszy unijnych w wysokości  669.911,75 zł. Planowane 
zakończenie realizacji inwestycji to 30 kwiecień 2012r. 

 

Sieć kanalizacji sanitarnej 
BIERZWNICA: 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna PCV Ø 200 mm - 270,12 mb, - 
roboty ziemne, roboty montażowe, roboty nawierzchniowe. 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna PCV Ø 160 mm - 74,99 mb, - roboty 
ziemne, roboty montażowe, roboty nawierzchniowe. 

• rurociąg tłoczny PE Ø 63 mm - 45,46 mb, roboty ziemne, roboty 
montażowe. 

 
Zaawansowanie prac: zakończono prace przy budowie sieci kanalizacji 

sanitarnej w 80%, do wykonania pozostały prace 
dodatkowe i odtworzenie chodnika. 

 
LEKOWO: 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna PCV Ø 200 mm - 1.316,43 mb, - 
roboty ziemne, roboty montażowe, roboty nawierzchniowe. 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna - przyłącza - PCV Ø 200 mm - 
609,28 mb, - roboty ziemne, roboty montażowe, roboty 
nawierzchniowe. 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna – przyłącza - PCV Ø 160 mm - 
957,41 mb, - roboty ziemne, roboty montażowe, roboty 
nawierzchniowe. 

• rurociąg tłoczny PE Ø 90 mm - 645,13 mb, - roboty ziemne, roboty 
montażowe. 

• przepompownia ścieków P1, 
 

Zaawansowanie prac: wykonano rurociąg  tłoczny z rur PE Ø 90 mm. 
 
 

OPARZNO: 
• kanalizacja sanitarna grawitacyjna PCV Ø 200 mm - 947,04 mb, - 

roboty ziemne, roboty montażowe, roboty nawierzchniowe. 
• kanalizacja sanitarna grawitacyjna - przyłącza - PCV Ø 200 mm - 

309,07 mb, - roboty ziemne, roboty montażowe, roboty 
nawierzchniowe. 

• kanalizacja sanitarna grawitacyjna – przyłącza - PCV Ø 160 mm - 
272,24 mb, - roboty ziemne, roboty montażowe, roboty 
nawierzchniowe. 
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• rurociąg tłoczny PE Ø 63 mm - 374,35 mb, - roboty ziemne, roboty 
montażowe. 

• przepompownia ścieków P1, P2. 
 

Zaawansowanie prac: do wykonania pozostał odcinek kanalizacji sanitarnej 
w centrum wsi, zamontowanie dwóch sieciowych 
przepompowni ścieków i jednej lokalnej. 
Zaawansowanie całości 60%2. Place zabaw                           
w Bierzwnica, Przybysław i Rusinowo 

 

W dniu 10.10.2011 podpisana została umowa wykonawcą PPHU „JULKA” 
Sabina Marciniak   84-300 Lębork, ul. Teligi 12/19.   
Całkowita wartość zadania po przetargu wyniesie netto 71.076,71 zł. 
brutto 87.424,35 zł.   
Termin zakończenia prac do 30.11.2011r. 
 
Planowane rozpoczęcie montażu placu zabaw – początek listopada. 
 
Inwestycja ma uzyskać dofinansowanie za pośrednictwem Lokalnej Grupy 
Działania – „Powiatu Świdwińskiego” w ramach działania 413 - Wdrażanie 
lokalnych strategii rozwoju Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013 dla operacji „Odnowa i rozwój wsi”, ze środków Unii 
Europejskiej.  
 
Place zabaw wykonane będą z elementów drewnianych. Posiadających 
wymagane certyfikaty bezpieczeństwa. Każdy plac zabaw zostanie jest 
ogrodzony siatką i wyposażony w furtkę. Dzieci będą miały do wyboru: 
domek z daszkiem, kładką i ślizgawką, piaskownicę, drabinkę z linką do 
wspinania się, huśtawkę poziomą, bujaczek na sprężynie i karuzelę. Na 
placach zabaw umieszczone zostaną również ławki i kosze na śmieci. 

 
Place zabaw w Kluczkowie, Lekowie i Łąkowie 

 

W dniu 10.10.2011 podpisana została umowa wykonawcą PPHU „JULKA” 
Sabina Marciniak   84-300 Lębork, ul. Teligi 12/19.   
Całkowita wartość zadania po przetargu wyniesie netto 60.958,08 zł. 
brutto 74.978,44  zł.   
Termin zakończenia prac do 30.11.2011r. 
 
Planowane rozpoczęcie montażu placu zabaw – początek listopada. 
 
Place zabaw wykonane będą z elementów drewnianych. Posiadających 
wymagane certyfikaty bezpieczeństwa. Każdy plac zabaw zostanie jest 
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ogrodzony siatką i wyposażony w furtkę. Dzieci będą miały do wyboru: 
domek z daszkiem, kładką i ślizgawką, piaskownicę, drabinkę z linką do 
wspinania się, huśtawkę poziomą, bujaczek na sprężynie i karuzelę. Na 
placach zabaw umieszczone zostaną również ławki i kosze na śmieci. 

 
 

Remont świetlic wiejskich w Kluczkowie, Lekowie i Łąkowie 
 

W dniu 19.10.2011 podpisane zostały umowa z wykonawcami prac 
związanych z remontem świetlic wiejskich. Zakres prac podzielony został na 
trzy zadania:  

 
Zadanie 1 – remont świetlicy wiejskiej w Kluczkowie   
 Całkowita wartość zadania nr 1 po przetargu wyniesie netto 

142.369,46 zł.             brutto 175.114,44 zł.  Termin zakończenia 
prac do 28.12.2011r. 

 Wykonawca prac Zakład Ogólnobudowlany Sławomir Kaszyca 
Świdwin. 

 
Zadanie 2 – remont świetlicy wiejskiej w Lekowie 
 Całkowita wartość zadania nr 2 po przetargu wyniesie netto 

142.520,47 zł.             brutto 175.300,18 zł.  Termin zakończenia 
prac do 28.12.2011r. 

 Wykonawca prac Zakład Ogólnobudowlany Sławomir Kaszyca 
Świdwin. 

 
Zadanie 3 – remont świetlicy wiejskiej w Łąkowie 
 Całkowita wartość zadania nr 3 po przetargu wyniesie netto 

93.189,84 zł. brutto 114.623,50 zł.  Termin zakończenia prac do 
28.12.2011r. 

 Wykonawca prac PPHU „PROBUD” Ryszard Piątek,  Świdwin. 
 
W świetlicach zostaną przeprowadzone remonty. Zakres robót, jaki będzie 
wykonany w  

• świetlica w Kluczkowie: wymiana stolarki okiennej wraz z parapetami              
i stolarki drzwiowej, remont instalacji wodno-kanalizacyjnej                              
i elektrycznej wraz z wymianą opraw oświetleniowych, remont 
centralnego ogrzewania, docieplenie elewacji świetlicy. Kompleksowo 
odnowione  zostaną  pomieszczenia świetlicy. Wybudowana będzie 
przydomowa oczyszczalnia ścieków. 

• świetlica w Lekowie świetlicy zaplanowano: wymianę stolarki okiennej 
i drzwiowej, remont centralnego ogrzewania oraz instalacji wodno-
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kanalizacyjnej i elektrycznej wraz z wymianą opraw oświetleniowych. 
Docieplenie elewacji zewnętrznej. Pomieszczenia świetlicy zostaną 
kompleksowo odnowione. 

• świetlica w Łąkowie zaplanowano  docieplenie elewacji zewnętrznej 
świetlicy wiejskiej. Wymieniona zostanie stolarka okienna wraz                       
z parapetami. Świetlica będzie miała także nowe pokrycie dachowe. 
Wewnątrz wykonany zostanie remont centralnego ogrzewania.  

Ukończenie prac remontowych i oddanie świetlic do użytku planowane jest 
pod koniec 2011 roku. 

 

Dobiegają do końca rozmowy odnośnie możliwości zabezpieczenie dostępu 
do Internetu na terenie całej Gminy Świdwin. 
 

Z ZAKRESU REFERATU INFRASTRUKTURY 
 

Od września w szkołach gminnych realizowane są zajęcia pozalekcyjne 
finansowane  z Europejskiego Funduszu Społecznego, w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, projekt pn. „Równe szanse w edukacji” - dla 
uczniów z klas IV-VI oraz projekt pod nazwą „Dogonić świat” – dla dzieci               
z klas I – III. 
Przeprowadzono przetargi na doposażenie bazy dydaktycznej oraz na realizację 
zajęć pozalekcyjnych. Rozstrzygnięto jedynie przetarg na realizację zajęć 
pozalekcyjnych w projekcie „Równe szanse w edukacji”. Na pozostałe przetargi 
nie złożono żadnej oferty. Następny termin przetargu to 26.10.2011r. 

,  

Wnioski złożone w 2011r. w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich: 
 

Poprawa infrastruktury kulturalno – rekreacyjnej w miejscowościach: 
Kluczkowo, Lekowo          i Łąkowo – gmina Świdwin. 
Budowa placów zabaw w tych miejscowościach. Wartość zadania 92196,88zł 
Remonty świetlic wiejskich. Wartość inwestycji 592041,00zł. 
W chwili obecnej znajduje się na etapie 2 poprawek. 
 

Złożono trzy wnioski o płatność w ramach LIDERA – wyposażenie świetlic 
wiejskich Cieszeniewo, Ząbrowo i Smardzko 
 
Opracowywana jest aktualizacja strony internetowej Gminy Świdwin. 
 
W dniach od 21-23 października w ramach współpracy z niemiecką gminą 
grupa 42 osób przebywała z wizytą w Sanitz. 
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W skład delegacji weszli m.in.: dyrektorzy szkół, nauczyciele, przedstawiciele 
OSP, przedsiębiorców, Dąbrowiacy, Prezesi Klubów Sportowych, Radni, 
władze gminy i pracownicy samorządowi. 
 
Raz w miesiącu pracownicy referatu infrastruktury opracowują materiał 
prasowy do Panoramy „Powiatu Świdwińskiego”. 
 
Z ZAKRESU REFERATU OŚWIATY, KULTURY I ZDROWIA 
 

1. Przygotowanie obiektów oświatowych –kulturalnych  do okresu 

grzewczego: 

o Zaopatrzenie świetlic w drewno i węgiel  

o Przegląd instalacji kominowych  

o Przegląd i serwis pieców gazowych 

o Przygotowanie umów na obsługę kotłowni 

2. Przeniesienie  świetlicy wiejskiej w Klępczewie do budynku po szkole 

podstawowej 

3. Uruchomienie autobusu AUTOSAN H6 (mały Żaczek) w celu dowozu 

dzieci do ZS w Lekowie 

4. Organizacja zawodów sportowych: 

o Sztafetowe biegi przełajowe 

o Wojewódzki Turniej Piłki Ręcznej 

o Rozgrywki w ramach Ligi młodzik młodszy sezon 2011/2012 

o Mistrzostwa Powiatu Piłki Nożnej dziewcząt i chłopców w ramach 

Gimnazjady  2011/2012 

ZATRUDNIENIE BEZROBOTNYCH W URZĘDZIE GMINY 

Urząd gminy od lipca 2011r. zawarł łącznie 7 umów o zorganizowanie zatrudnienia 

w ramach prac interwencyjnych i stażu, i tak: 

- prace interwencyjne - 4 osoby (na okres średnio 3 m-cy), 
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w tym: 2 osoby na terenie gminy, wykonujące prace porządkowe i remontowe,  

1 osoba dozorująca byłą szkołę w Klępczewie oraz 1 osoba w hali sportowej; 

- staż - 16 osób(na okres średnio 4 m-cy), 

w tym: hala sportowa - 7 osób, świetlice wiejskie- 6 osób, GZGK - 2osoby,  

dowóz dzieci niepełnosprawnych - 1 osoba 

Ponadto od 1 lutego do 31 grudnia 2011r. zostało zawarte porozumienie z 
Powiatowym Urzędem Pracy na zorganizowanie prac społecznie użytecznych na 
40 osób, a od 1 listopada 2011r. do 31 grudnia 2011r. zostanie zatrudnionych 18 
osób z uwagi na brak środków finansowych. 

Wszystkie umowy zarówno staże, jak i prace interwencyjne organizowane są w 
ramach projektu 50+ "Razem łatwiej", w którym założono dalsze zatrudnienie 
przez pracodawcę po zakończeniu stażu czy prac interwencyjnych na okres co 
najmniej 1 m-ca. 

Z ZAKRESU REFERATU ROLNEGO 

1. W miesiącu wrześniu 2011 roku przyjęto 221 wniosków od producentów 
rolnych na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

Do dnia 17 października zostało wydanych 221 decyzji w tym 1 decyzja 
odmowna. 

Do wojewody Zachodniopomorskiego zostało wysłane zapotrzebowanie na 
kwotę zwrotu podatku akcyzowego w wysokości 342.039,46 złotych. Zwrot 
podatku dla producentów rolnych nastąpi w miesiącu listopadzie br.  

2. Od ostatniej Sesji wydano 38decyzji na wycinkę drzew dla osób fizycznych 
po uprzednim przeprowadzeniu postępowań administracyjnych,                              
i przeprowadzeniu uzgodnień ze Starostwem Powiatowym. 

3. Wydano 8 postanowień i 8 decyzji na podziały nieruchomości. 
4. Od ostatniej Sesji RG wydano z planu zagospodarowania przestrzennego 20 

zaświadczeń do Notariusza i do Agencji Nieruchomości Rolnych 
5. Do przetargów organizowanych przez ANR dla rolników są wydawane 

zaświadczenia AB i C. 
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6. Zostały przeprowadzone mediacje w związku z szacowaniem szkód 
wyrządzonych przez zwierzynę łowną w uprawach. 

 
Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 
Pan Adam Kępa zwrócił się z pytaniem do Pani Seżysko – Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dlaczego mieszkańcy Kluczkowa nie 
byli powiadomieni, że GOPS wydawał dary. Czy było problemem wykonać 
telefon do sołtysa i powiadomić. Prosi Pana Przewodniczącego, aby wyciągnął 
stosowne wnioski wobec osób winnych.  
 
Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak zwróciła się do Pana Wójta, aby 
ostatecznie naświetlił sprawę remontu chodników oraz drogi do bloku leśnego. 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba udzielił głosu przybyłemu na 
sesję (bez zaproszenia) Panu Markowi Szcześniak Pan Marek Szcześniak  
poinformował, że chce się budować w miejscowości Gola Dolna w związku       
z czym ma prośbę, aby poprawić drogę od torów do wioski.  
 
Wójt Gminy poinformował Pana Szcześniaka, że nie musiał fatygować się na 
sesję Rady, wystarczyło zgłosić się do Referatu Infrastruktury i zgłosić taką 
potrzebę.  
 
Ad.7. INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ 

OŚWIATOWYCH ZA ROK SZKOLNY 2010/2011 
Z UWZGLĘDNIENIEM WYNIKÓW SPRAWDZIANU 
SZKOLNEGO I EGZAMINU GIMNAZJALNEGO 

 
Ad.8. SPRAWOZDANIE Z WDROŻENIA REFORMY OŚWIATY NA 

TERENIE GMINY 
 
Funkcjonowanie oświaty w gminie Świdwin w formie multimedialnej 
przedstawił Kierownik Referatu Oświaty Pan Sebastian Basiejko.  
 
� Podsumowanie reorganizacji sieci szkół                                                                         
� Liczba dzieci w szkołach 2010/2010  
� Podsumowanie 2010/2011 
� Liczba dzieci w szkołach 2011/2012 
� Podsumowanie 2011/2012 
� Porównanie liczby uczniów w latach 2010/2011 oraz 2011/2012 
� Szkoła Podstawowa Rusinowo – migracja dzieci 
� Szkoła Podstawowa w Klępczewie – migracja dzieci 
� Gimnazjum Oparzno – migracja dzieci 



 11 

� Kwoty naliczonych wynagrodzeń, dodatkowych wynagrodzeń rocznych, 
nagród jubileuszowych, odpraw emerytalnych, odpraw z tytułu likwidacji 
szkoły oraz wykorzystanie budżetu przez szkoły 

� Stan oświaty 2010/2011 i 2011/2012 
� Podsumowanie stanu zatrudnienia 2010/2011 i 2011/2012 
� Porównanie stanu zatrudnienia w szkołach gminnych 
� Dowóz uczniów do szkół 2010/2011 i 2011/2012 
� Podsumowanie pracy szkół – wyniki nauczania 
� Osiągnięcia szkół – Bierzwnica 
� Osiągnięcia szkół Lekowo 
� Dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia pracowników 

młodocianych na podstawie ustawy o systemie oświaty 
� Ogółem wydatki na oświatę 
 
Szczegółowe dane w formie zestawień tabelarycznych stanowią załączniki do 

protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba oznajmił, że jest mu bardzo 
przykro (tu kieruje słowa do sołtysów Oparzna i Rusinowa), że całe zabiegi                 
w sprawie reorganizacji szkół (dot. migracji dzieci) nie do końca trafiły do 
mieszkańców Gminy. 
Część dzieci ze zlikwidowanych szkół przeszło do szkoły w Świdwinie, część 
do Starogródka.  
Przykre jest również, że mieszkańcy Rusinowa dalej próbują zmienić decyzję               
o zagospodarowaniu szkoły. W ludziach przejawia się „nie do zrozumienia jakiś 
opór”. 
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec nawiązał do wypowiedzi Pana 
Przewodniczącego, że nie udało się przekonać rodziców o pozostawieniu dzieci 
naszych szkołach. Odeszło56 dzieci, ale ma nadzieję, że część z nich wróci.  
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się do Dyrektorów szkół 
o przekazanie podziękowań kadrze za bardzo dobre przygotowanie uczniów do 
egzaminów gimnazjalnych, gdzie nasze dzieci osiągnęły bardzo dobre wyniki, 
nawet powyżej średniej w województwie.  
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Panie Dyrektorki, aby 
przedstawiły jak po reorganizacji przedstawia się sytuacja w szkołach.  
 
Dyrektor Zespołu Szkół Pani Elżbieta Wachowiec – największym problemem 
była organizacja dowozu dzieci do szkoły. Mimo trudności Pani Dyrektor 
wspólnie z Panem Wójtem i Kierownikiem Referatu Oświaty współpracując                 
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z Dyrektorem PKS problem dowozu został dopracowany. Dowozy są bardzo 
bezpieczne, nad dziećmi czuwają opiekunki.  
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Bierzwnicy Pani Irena Stołowska poinformowała, 
że mimo iż obwód szkolny został powiększony o Smardzko i Świdwinek – nie 
przybyło ani jedno dziecko.  Pani Dyrektor deklaruje, że będziemy robić 
wszystko, aby przekonać rodziców i pozyskać dzieci.  
 
Radny Pan Henryk Mich poruszył trzy kwestie: 
� cały czas mówi się o nadziei – wiemy, co to jest nadzieja i żyjemy nadzieją, 
że dzieci wrócą. Zdaniem radnego nie wrócą 

� ponosimy bardzo duże koszty z tytułu kursów autobusów – „w Rusinowie 
jeździ autobus za autobusem” 

� prosi o ogłoszenie na tablicy ogłoszeń, że szkoły specjalnej w Rusinowie nie 
będzie 

 
Ad.9. WYBORY ŁAWNIKÓW DO SĄDU REJONOWEGO W 

BIAŁOGARDZIE 
 
Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska odczytała Stanowisko Zespołu ds. 
Zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 29 września 2011 roku. 
Poinformowała również o sposobie głosowania tj postawieniu znaku „X” po 
lewej stronie przy nazwisku osoby, którą wybieramy na ławnika. 
 
Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zaproponowano: 

1. Bożek Elżbieta 
2. Wróblewska Beata 
3. Twardys Justyna 

 
Zaproponowane kandydatki wyraziły zgodę na pracę w Komisji. 

Proponowane kandydatury radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie. 
 

Komisja ukonstytuowała się: 
1. Bożek Elżbieta   – Przewodnicząca 
2. Twardys Justyna   – Członek 
3. Wróblewska Beata   - Członek 

 
Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do głosowania, następnie rozdała je 
radnym, a po oddaniu głosu zebrała do urny. 
 
Komisja przeliczyła głosy i sporządziła protokół z głosowania. Przewodnicząca  
Komisji Pani Elżbieta Bożek odczytała protokół podając wyniki głosowania: 
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Pani Nowicka Alicja  - uzyskała głosów 1 
Pani Kowalczyk Teresa - uzyskała głosów 9 
Pan Lechocki Kazimierz – uzyskał głosów 15 
 
Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że na ławników do Sądu Rejonowego                        

w Białogardzie zostali wybrani: 

Pani Teresa Kowalczyk 

 Pan Kazimierz Lechocki 
 
Ad.10. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA I-SZE 

PÓŁROCZE 2011 ROKU 
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Pani Halina Cybul odczytała treść uchwały 
Nr CX/373/Z/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                       
w Szczecinie z dnia 15 września 2011 roku w sprawie wydania opinii                          
o informacji Wójta z przebiegu wykonania budżetu i wieloletniej prognozy 
finansowej w I półroczu 2011 roku. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
 
Informację z wykonania budżetu Gminy za I-sze półrocze 2011 roku 
przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska. 
Dnia 23 sierpnia 2011 roku zarządzeniem nr SKG/54/2011 – Wójt Gminy 
przyjął informację z wykonania budżetu Gminy za I-sze półrocze 2011 roku                    
i przedłożył ją Radzie Gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej. 
Informacja była omówiona na Komisjach Rady, uwag co do wykonania nie 
wniesiono. Regionalna Izba Obrachunkowa zbadała materiały i wydała 
pozytywną opinię z przebiegu wykonania budżetu.  
Budżet Gminy na koniec półrocza zrealizowany został w następujących 
wysokościach: 
 
� dochody na plan 20.185.724,36 zł. wykonanie 9.448.374,32 zł. 
� wydatki na plan  21.758.622,36 zł. wykonanie 10.607.478,20 zł. 
 
W ciągu I półrocza 2011 roku budżet Gminy wzrósł: 
- po stronie dochodów, jak i wydatków o kwotę 786.354,36 zł.  
 
Dochody Gminy zostały zrealizowane po poziomie 46,8 % 
 
� dochody własne - 2.079.152,25 zł. 
� udziały w podatkach stanowiące dochody 

budżetu państwa 
- 734.816,94 zł. 

� subwencja ogólna - 3.525.312,00 zł. 
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� dotacje na zadania zlecone - 1.957.040,56 zł. 
� dotacja na zadania własne - 1.152.052,57 zł. 
 
Otrzymane środki na zadania zlecone bądź na dofinansowanie zadań własnych 
Gminy wykorzystywane są zgodnie z ich przeznaczeniem. 
 

Natomiast wydatki Gminy za I-sze półrocze 2011 zostały zrealizowane na 
poziomie 48,8 % i tak: 
 

Lp
. 

Wyszczególnienie 
Plan na 

30.06.2011 r. 
Wykonanie na 
30.06.2011 r. 

% 
wykonania 

1. Wydatki zadań własnych 13.206.270,80 6.628.139,64 50,2 % 
2. Wydatki zadań zleconych 3.411.392,56 1.946.675,25 57,1 % 
3. Wydatki na zadania inwestycyjne 5.140.959,00 2.032.663,31 39,5 % 
 RAZEM: 21.758.622,36 10.607.478,20 48,8 % 
 

W ciągu półrocza nie wystąpiły przekroczenia wydatków, a tym samym została 
zachowana równowaga budżetowa. Wydatki na poszczególne zadania 
ponoszone były w sposób celowy i oszczędny z zastosowaniem ustawy                          
o zamówieniach publicznych. 
 

Ad.11. D Y S K U S J A 
 

  -     nie było     - 
 

Ad.12. PODJĘCIE UCHWAŁ: 
 

PODCZAS PODEJMOWANIA UCHWAŁ NA SALI BYŁO 14 RADNYCH. 
 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały, który 
radni podjęli w formie: 
 

- Nr XI/100/2011 
 

- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 
rok 2011 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
 

 

Kolejny projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Halina 
Czajkowska, który radni podjęli w formie: 
 

- Nr X/101/2011 
 

- w spr4awie wyboru ławników do Sądu Rejonowego 
w Białogardzie na kadencję 2012-2015 
(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

Ad.13. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
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Na interpelacje i zadane pytania odpowiedział Wójt Gminy Pan Zdzisław 
Pawelec. 
Radny Pan Andrzej Żubert – problem ze zbyt wysokim poziomem wody na 
jeziorze na Świdwinku. O uregulowanie poziomu wody zostały wysłane pisma 
do właściciela gruntu tj. Agencji Nieruchomości Rolnych oraz dzierżawcy 
Polskiego Związku Wędkarskiego. 
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba -Podziękowanie za gościnne 
przyjęcie delegacji naszej Gminy w Sanitz jest przygotowane i będzie wysłane. 
 
Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak – nie byłoby zasadnym budowy wcześniej 
chodnika przed położeniem kanalizacji i zrobieniem przepustu, który 
odprowadzi wodę bezpośrednio o rowu. 
Budowa chodnika planowana jest na drugi rok. 
 
Sołtys Kluczkowa Pan Adam Kępa – odpowiedziała Kierownik Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Kazimiera Seżysko. Przeprosiła, że nie do 
końca Ośrodek poinformował o wydawaniu darów. Był to dzień wypłaty 
zasiłku, gdzie pracownicy GOPS przekazali po 5 – 6 informacji z prośbą                       
o przekazanie sołtysowi. Pani Kierownik zapewniła, że następnym razem sołtysi 
zostaną powiadomieni telefonicznie. 
 
Poinformowała  również, że w tym roku ostatnie dary będą wydawane                          
8 listopada. 
 
 
Ad.14. WOLNE WNIOSKI 
 
Radny Pan Henryk Mich z uporem maniaka zadał pytanie, czy będzie                        
w Rusinowie Ośrodek dla trudnej młodzieży. 
 
Pan Wójt po raz kolejny odpowiedział, że nie będzie. 
 
Ad.15. Z A K O Ń C Z E N I E 
 

Kończąc obrady XI/2011 Sesji Rady Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba 
podziękował za uczestnictwo. 
 

Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołowała                                                      Przewodniczący Rady 
                                                                                  
Wiesława Żmudzińska                                            Krzysztof Kaszuba 


